
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 2. november 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 154

Der produceres ca. 125 mio. Ross 308 slagtekyllinger i den danske konventionelle slagt-

ekyllingeproduktion. De når i dag deres slagtevægt 3 dage hurtigere end for 10 år siden.

Samtidig viser den seneste undersøgelse fra Aarhus Universitet ”Undersøgelser af gan-

gegenskaber hos danske konventionelle og økologiske slagtekyllinger anno 2016/2017”

udgivet i januar 2018, at 77,4 pct. af de konventionelle slagtekyllinger ikke længere kan

gå normalt. Vil ministeren oplyse, hvilken dialog og hvilke forbedringer der er opnået for

slagtekyllingers dyrevelfærd gennem ministeriets Handlingsplan for bedre dyrevelfærd for

fjerkræ, hvoraf det fremgår, at Fødevareministeriet skal indgå i dialog med avlsselskaber-

ne for at opnå bedre dyrevelfærd for slagtekyllinger gennem målrettet avl, herunder min-

dre intensiv vækst?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Rasmus Vestergaard

Madsen (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
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